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Hpm bød velkommen til mødet og især til Journalist Mikkel Hamann Johnsen (MHJ) fra Viby-Stavtrup LIV, som 
havde ønsket at møde Fællesrådet og overvære mødet i forretningsudvalget. Indledningsvist drøftedes de 
særlige problemer i Viby – især vedrørende trafik, støj og parkering og hvordan Fællesrådet og Viby-Stavtrup LIV 
kan samarbejde om at synliggøre problemerne. MHJ skal selv på barsel med udgangen af april, og der kommer 
en afløser for ham. Vi kan fortsat bruge billeder, som HMJ har taget, på vores facebook side. 
 
 
Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 
 
Ingen bemærkninger, så dagsordenen blev godkendt. 
 
Punkt 2: Referat fra sidste møde, d. 2022.11.08 
 
Hpm nævnte det positive møde med rådmand Nikolaj Bang, som vi skal følge op på i 2023. 
 
Punkt 3: Repræsentantskabsmødet, d. 2023.02.20 (Beretning, Regnskab, Aktivitetsoversigt, Det 
praktiske) 
 
Indkaldelse med beretning, aktivitetsoversigt og regnskab skal udsendes 4 uger før repræsentantskabsmødet 
den 20. februar – dvs. senest mandag den 23. januar. nea udsender til medlemmer og lægger det på facebook 
og hpm sender til Christian mhp. offentliggørelse på hjemmeside. 
                                                                                                                                                         nea,hpm 
 
Der serveres kaffe og kage til mødet – nea indkøber – og vi mødes kl. 18.00 på Folkehuset Rosenvang og gør 
lokalet klar og brygger kaffe m.v. 
                                                                                                                                hpm, ah, mwh, nea, aa, llg, pa 
 
Vi holder et videomøde 2023.02.09 kl. 19.30 for at aftale de sidste detaljer. llg indkalder 
                                                                                                                                                                     llg 
 
hpm’s udkast til beretning blev godkendt og ved fremlæggelsen på rep. mødet fokuseres på samarbejdet med 
kommunen og den øgede inddragelse af fællesrådene, men dette finpudses ved videomødet. 
 
Nea’s regnskab blev godkendt og underskrevet, og det blev på foranledning af llg drøftet, om vi fremadrettet skal 
støtte flere ting aktivt for at få flere ildsjæle frem og blive mere synlige. Forretningsudvalget (FU) var enige i, at 
dette kunne være en mulighed, da vores formål ikke er at skabe en stor egenkapital. Ah fandt dog, at en 
egenkapital på ca. 50.000 kr. er passende, da der kan dukke ting op, som vi skal bruge penge på – f.eks. bistand 
ved større byggesager, som kræver specialviden. 
 
Punkt 4: Lokalplan 1180, Boliger og erhverv på Grøndalsvej (Infomøde, d. 2023.01.09, Borgermøde, d. 

2023.01.31) 

 

Oprindeligt var der planlagt borgermøde om planen i Blixens i Gellerup, men hpm kontaktede arrangøren, Per 

Lüchtemeier i Aarhus Kommune og har nu fået flyttet mødet til salen på Viby Bibliotek, hvilket giver mere 

mening, når lokalplanen omhandler arealer i Viby. 

Mødet er 2023.01.31 og starter kl. 17.00. hpm har lagt indkaldelsen ud på vores egen facebookside og på 

Opslagstavlen 8260 Viby J. 

Vi mødes kl. 16.00 for at gøre lokalet klar med stole, mikrofoner m.v. Evt. forplejning varetages af Aarhus 

Kommune. 

                                                                                                                              hpm, ah, mwh, nea, aa, llg, pa 

Fællesrådet er blevet bedt om at lave et lille indlæg efter Aarhus Kommune og bygherren, og vi drøftede, hvad 

indholdet skal være og aftale et kort, tredelt oplæg: 

- Hpm om vores generelle indtryk af planen og vores inddragelse 

- Mwh om trafikken i området (belastning af Ravnsbjergvej og Skanderborgvej) 

- Aa om parkeringsforholdene i området (for få parkeringspladser/belastning af nærliggende villaområder 
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                                                                                                                                 Hpm, mwh,aa 

Fællesrådet skal også udforme et høringssvar senest 2023.02.21, og dette drøftes efter afholdelse af 

borgermødet og kan tages op på videomødet 2023.02.09. 

         

 

 

Punkt 5: Skrivelse fra ”Med hjertet for Aarhus” om borgerinddragelse 

 

Der var i fællesrådet enighed om, at der er mange gode intentioner og relevante ting i oplægget, men at det er 

alt for omfattende og teksttungt. Hpm meddeler dette til Med Hjerte for Aarhus og anbefaler, at det kun bruges 

som et oplæg til drøftelse og ikke som et manifest, som skal gælde alle sager. Det blev påpeget fra ah, at mindre 

byggesager også kan blive påvirket, og det vil være at skyde over målet. 

                                                                                                                                                                  hpm 

 
 
 
Punkt 6: Borgerinddragende aktiviteter fremadrettet 

 

nea har tidligere modtaget invitation til rundvisning på Rosenhøj af vores medlem Anne Sølvbjærg. På baggrund  

heraf foreslår nea, at vi på vores facebook side opfordrer medlemmer og borgere til at invitere Fællesrådet  

til en tur i deres område, så vi kan se, hvilke problemer, der er og lære områderne i Viby bedre at kende og  

samtidig blive synlige som Fællesråd. I første omgang aftaler nea møde med Anne, og ikke alle i FU behøver 

naturligvis ikke at deltage. 

Nea foreslår også, at vi frem mod repræsentantskabsmødet laver en hvervekampagne på vores egen 

Facebook side og de store Viby sider for at få flere virksomhedsmedlemmer og private medlemmer. 

Begge ting blev bifaldet af FU. 

                                                                                                                                                          nea 

Hpm havde overvejet en ide om at lave nogle debatsaloner, hvor vi indbyder folk med særlig viden om trafik,  

Byplanlægning, kulturhus el.lign. til at komme at holde oplæg og diskussioner, og FU fandt, at det kunne være 

en 

 god idé. 

 Hpm arbejder videre med ideen. 

                                                                                                                                                            hpm 

 
Punkt 7: Tilbagemeldinger fra møder (10/11: Møde med kulturmiljømedarbejdere/10.01: Med hjerte for 

Aarhus/16.01:  Møde om præstegården) 

 

Hpm orienterede om en række møder, Fællesrådet har deltaget i: 

- Hpm, ah og nea deltog i møde 2022.11.10 med Aarhus Kommunes afdeling for Helhedsplaner og 

kulturmiljø om registrering af bevaringsværdige bygninger. Første fase foregår i Fredensvang og Viby, 

og vi fik en orientering om arbejdet, som nu også omfatter bygninger fra 1940 og frem til 1970 

- Hpm har deltaget i møde med Med Hjerte for Aarhus 2022.01.10, hvor oplæg til kommunen vedr. 

borgerinddragelse og inddragelse af fællesrådene. Se punkt 5 

- Hpm sidder i bestyrelsen for Viby Kulturhus, og der arbejdes på at finde finansiering til at lave en 

professionel ansøgning til fonde m.v. Huset er nu overtaget og 1. bestyrelsesmøde er holdt i huset, som 

nu er ryddet, og den russisk ortodokse forening, som har haft lokaler i huset er nu ude. Der arbejdes 

med at skabe crowdfunding, og der laves en række arrangementer for at tjene penge. Bl.a. et 

arrangement 2023.03.13, hvor bl.a. tidl. Borgmester Flemming Knudsen fortæller om Bamse. 
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Punkt 8: Kommende møder (31.01: Borgermøde, Biblioteket/06.02: Møde om samarbejdsaftalen (Karen 

Blixens Boulevard, Rooftop)/08.02: Møde i ”Med hjertet for Aarhus (Fjordsgades Skole)/20.02: 

Repræsentantskabsmøde (Rosenvang) 

  

Borgermøde om lokalplan 1180, Viby Bakke – se punkt 4 

Formandsmøde for fællesrådene på Blixens 2023.02.06 – hpm, nea og evt. ah deltager 

Med Hjerte for Aarhus 2023.02.20 – hmj deltager 

Repræsentantskabsmøde i Folkehuset Rosenvang 2023.02.21 – alle deltager 

Borgermøde om Kongelunden 2023.02.24 – hpm og ah deltager 

                                                                                                                       hpm, ah, mwh, nea, aa, llg, pa 

 

 

Punkt 9: Næste møde 
 
Videomøde afholdes 2023.02.09 kl. 19.30 – llg indkalder 
                                                                                                                                                     llg 
 
Punkt 10: Eventuelt 
Ingen bemærkninger 
 

 


